
 

 

Protokół Nr VIII/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
oo

 

Zamknięcie obrad – godz. 16
10 

 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 26 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny na sesji – radny Józef Wódz 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Justyna Darłak – insp.. ds. zagospodarowania przestrzennego, 

drogownictwa i działalności gospodarczej 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
oo

 otworzył VIII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac  

w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja przedstawicieli Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Koszalinie i Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim o planowanych remontach dróg wojewódzkich i powiatowych 

na terenie Gminy Wierzchowo. 

Możliwości współpracy z ZDP w Drawsku Pomorskim w zakresie 

budowy chodników. 

10. Informacja Wójta Gminy Wierzchowo na temat remontu dróg gminnych. 

11. Koncepcja zagospodarowania gnojowicy pochodzącej z ferm 

przemysłowego tuczu trzody chlewnej w  Żabinie i Żeńsku – wystąpienie 

przedstawicieli inwestora AGROPRODUCTS Spółki z o.o. w Poznaniu. 

12. Podjecie uchwał: 

a. w sprawie przekazania sołectwu Świerczyna nieruchomości – druk nr 

48, 

b. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 49, 

c. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 – druk 

nr 50. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Wójta zgłosił się pełnomocnik 

Krzysztofa Głowy – właściciela Gospodarstwa Rolnego w Świerczynie o 

umożliwienie przedstawienia na sesji koncepcji budowy biogazowi w tym 

gospodarstwie. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

zawnioskował o rozszerzenie zapisu punktu 11 porządku obrad, który po 

wniesieniu zmiany brzmiałby następująco: 



„11. Koncepcja zagospodarowania gnojowicy pochodzącej z ferm 

przemysłowego tuczu trzody chlewnej w Żabinie i Żeńsku oraz z Gospodarstwa 

Rolnego w Świerczynie – wystąpienie przedstawicieli inwestora 

AGROPRODUCTS Spółka z o.o. w Poznaniu i pełnomocnika właściciela 

Gospodarstwa Rolnego w Świerczynie.” 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił uwagę dotyczącą powyższego wniosku. 

Powiedział, żeby rozmawiać o biogazowi w Świerczynie, trzeba mieć 

dokumentację, a takiej radni nie otrzymali. Zapytał, jakie jest stanowisko 

mieszkańców Świerczyny w tej sprawie? 

 

Przewodniczący Rady na powyższe odpowiedział, że w sprawie budowy 

biogazowi w Świerczynie Rada nie przewiduje podjęcia żadnych decyzji na 

dzisiejszej sesji. Żadne decyzje nie zostaną podjęte bez konsultacji z 

mieszkańcami. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wprowadzeniem zaproponowanej 

zmiany zapisu punktu 11 porządku obrad? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym” 

przyjęła wniosek Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z VII 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 31 marca 2011 został wyłożony 

do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z 



uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole 

Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i 

poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 

z VII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnym” i 0 głosie „wstrzymującym” przyjęła 

protokół z VII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Informację pisemną Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowiącą 

załącznik nr 4 do nin. protokołu Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o 

sesji. 

Na sesji Wójt Jan Szewczyk ustnie uzupełnił informację: 

 uczestniczył w posiedzeniu Rady Społecznej Szpitala Powiatowego w 

Drawsku Pomorskim – opiniowanie planu finansowego szpitala. Rada 

Społeczna nie przyjęła planu finansowego ze względu na deficyt, 

 uczestniczył w Konwencie Wójtów , Burmistrzów i Starostów, który 

odbył się w Cieszynie. Dyskutowano o wspólnych przedsięwzięciach w 

zakresie remontu dróg powiatowych. W trakcie dyskusji wskazano, że 

priorytetem jest remont drogi Sośnica – Świerczyna bez wsparcia 

finansowego Gminy Wierzchowo, natomiast ze wsparciem finansowym 

remont drogi w Wierzchowie od Posterunku Policji do ronda. Priorytetem 

w roku następnym byłby remont drogi: Osiek Drawski – Wierzchowo – 

Żabin – Nowe Laski – do drogi wojewódzkiej 177 w ramach tzw. 

schetynówek – Wójt wyraził wolę do prowadzenia dalszych rozmów w 

tym temacie. 

Dyskutowano również o aktywnych formach zwalczania bezrobocia. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął dyskusję nad punktem 4 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na 

temat prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do 

nin. protokołu. 

 



 

Ad. 6 

 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 5 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 5 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 5 i Nr 6 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 5 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść interpelacji złożonej na piśmie w okresie 

międzysesyjnym przez radnego Ryszarda Borowicza: 

w miejscowości Sośnica na trasie Mirosławiec – Czaplinek jest 

przebudowywana droga  wojewódzka. Mieszkańcy wsi są bardzo wdzięczni za 

inwestycję, która ma miejsce w naszej wsi. Pozwalamy sobie prosić Zarząd 

Dróg Wojewódzkich o pewne dodatkowe prace w naszej wsi: 

1. Prosimy o budowę chodnika przy głównym skrzyżowaniu 

od drogi do Otrzepu wokół krzyża w stronę wsi – 

umożliwi to bezpieczne przejście mieszkańcom 

mieszkającym przy drodze do Otrzepu ( 5 rodzin plus 

zatrudnieni w budynku po byłej szkole) w kierunku wsi. 

Skrzyżowanie będzie się ładniej prezentowało. Miejsca na 

chodnik nie brakuje. 

2. Budowę chodnika wokół posesji, na której znajduje się 

kościół. W tym miejscu koncentruje się główny ruch 

pieszych, bowiem oprócz kościoła znajduje się też sklep. 

Dodatkowo projektuje się tu spowalniacz, dlatego 

przejście dla pieszych jest dalej. Jest to bardzo 

niebezpieczne przejście dla pieszych. Wydaje się, że jest 

trochę miejsca, aby wybudować tu chodnik choćby o 

niewielkiej szerokości. 



3. Przy drodze znajduje się sklep. Który w planach nie został 

uwzględniony, od drogi będzie odcięty wysokim 

krawężnikiem, należałoby tam wykonać zajazd taki jak 

przy przystankach, aby mieszkańcy, którzy przyjadą 

samochodem do sklepu mieli gdzie się zatrzymać i zrobić 

zakupy. 

 

Interpelacje na sesji w dniu 27 kwietnia 2011r. zgłosili: 

 

Radny Adam Samulewski złożył ustnie jedną interpelację 

 

1. Wykonać przyłącze kanalizacyjne do sali wiejskiej w Żabinku. Dyrektor 

Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie obiecał 

wykonać przyłącze z chwilą ustąpienia mrozów. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Interpelacja dotyczy drogi powiatowej w kierunku miejscowości 

Żeńsko w tzw. wąwozie. 

W imieniu swoim i mieszkańców miejscowości Żeńsko proszę o 

oczyszczenie z piasku prawego pobocza drogi celem poszerzenia 

tego odcinka drogi. Mijanie się pojazdów w tym miejscu jest 

niemożliwe i grozi kolizjami ze względu na to, że droga w tzw 

wąwozie jest bardzo wąska. Oczyszczenie i poszerzenie pobocza 

zmieniłoby sytuację. Droga byłaby bezpieczna. 

Z lewej strony drogi wyłamane są słupki, które należy wymienić i 

wkopać. 

 

Radny Józef Janicki zgłosił ustnie na sesji dwie interpelacje o treści: 

 

1. Wykonać naprawę spękanej nawierzchni asfaltowej drogi Wielboki – 

Rudki. 

2. Połatać wszystkie dziury w asfalcie dróg powiatowych na terenie całej 

miejscowości Świerczyna. 

 

 

W tym miejscu do uczestniczącego w sesji Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniewa Kota zapytania zgłosili: 

 

 Radny Marek Banaszek zapytał, w jaki sposób będzie naprawiona droga 

przed miejscowością Nowe Laski i Garbowo i w miejscowości Nowe 

Laki do krzyża, 

 



 Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała: 

a) dlaczego Dyrektor ZDP w Drawsku Pomorskim nie odpowiada 

w terminie na interpelacje radnych z Gminy Wierzchowo? 

b) kiedy będą przycięte konary drzewa przy posesji Nr 84/2 w 

miejscowości Świerczyna (sklep p.A.Prętkiego)? 

c) czy będzie wyremontowane pobocze drogi w miejscowości 

Świerczyna na odcinku od rzeki Świerczyniec do posesji Nr 56? 

d) Uzupełnić płytki w chodnikach na terenie Świerczyny – płytki, 

jeśli będą w dobrym stanie, mogą być z odzysku. 

 

 Radny Ryszard Borowicz zgłosił brak odpowiedzi Dyrektora ZDP na 

temat drogi Otrzep – Nowe Laski – dotyczy wyeliminowania przejazdu 

ciężkich pojazdów, 

 

 Radny Kazimierz Pajor zapytał, jak wygląda sprawa zakończenia remontu 

chodnika na ulicy Lipowej w Wierzchowie – mija termin usunięcia 

nieprawidłowości (zawyżona obmiarówka) oraz założenie polbrukiem 

miejsc po usuniętych pniach drzew, 

 

 Radny Bogusław Pawłowicz poruszył sprawę pozostawionych korzeni po 

wyciętych drzewach. Zapytał, dlaczego nie wszystkie korzenie są 

usuwane? 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad 

i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
35

 - 11
45 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 8 porządku obrad. 

 

 

Ad. 8 

 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady 

Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał temat sesji: 

„Informacja przedstawicieli Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Koszalinie i Zarządu Dróg powiatowych w Drawsku 



Pomorskim o planowanych remontach dróg wojewódzkich i powiatowych na 

terenie Gminy Wierzchowo. Możliwość współpracy z ZDP w Drawsku 

Pomorskim  w zakresie budowy chodników. 

Przewodniczący poprosił o informację przedstawiciela ZDW w Koszalinie o 

informacje na temat dalszej kontynuacji remontu drogi Nr 177, stan drogi 

Sośnica – Czaplinek robi nietragiczna. Nie końca wszystkie sprawy projektowe 

przy remoncie drogi Nr 177 Mirosławiec – Sośnica zostały uwzględnione. 

Interpelacja radnego Ryszarda Borowicza w imieniu mieszkańców Sośnicy jest 

jak najbardziej słuszna i zasadna. 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu p. Jana Błażejowskiego z Rejonu 

Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim. 

Jan Błażejowi poinformował (informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do 

nin. protokołu), że Rejon Dróg Wojewódzkich w Drawsku pomorskim 

administruje drogę nr 177 na terenie gminy Wierzchowo o łącznej długości 

13,973 km. W roku 2011 na terenie Gminy Wierzchowo zostały wykonane na 

bieżąco roboty drogowe w zakresie bieżącego utrzymania dróg, tj. remonty 

cząstkowe masa mineralno-asfaltową na zimno, masą asfaltową na gorąco i 

kruszywem. Koszenie traw na poboczach w roku bieżącym przewidywane jest 

w miesiącu czerwcu i sierpniu. 

Pod koniec miesiąca maja br. planowane jest zakończenie przebudowy odcinka 

drogi wojewódzkiej nr 177 w samej miejscowości Sośnica o długości 1,2 km. 

Wartość zadania wynosi 2.599.849,34 zl. 

Po zakończeniu przebudowy planowane jest wykonanie malowania drogi nr 177 

w ciągłości na odcinku Sośnica – Czaplinek o długości 14 km na wartość 30.000 

zł, w tym na terenie Gminy Wierzchowo 6,5 km na wartość 14.000 zł. 

Na odcinku przebudowywanym malowanie zostanie wykonane przez 

wykonawcę przebudowy. 

Ze względu na prowadzoną w 2011r.  przebudowę drogi wojewódzkiej nr 177 

roboty utrzymaniowe na odcinku przebudowywanym zostały ograniczone 

wyłącznie do wykonywania prac koniecznych z uwagi na bezpieczeństwo ruchu 

drogowego. 

Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 177 na odcinku przejścia przez miejscowość 

Sośnica ma na celu przebudowe skrzyżowań, zjazdów oraz budowę chodników i 

odwodnienia. W wyniku prowadzonych prac poprawieniu ulegnie stan 

techniczny nawierzchni, poprawi się komfort jazdy i zapewni odpowiednie 

bezpieczeństwo wszystkim uczestnikom ruchu. Wprowadzone zostaną różne 

elementy uspokojenia ruchu poprawiające bezpieczeństwo głównie pieszych 

oraz poprawiające płynność ruchu pojazdów. Budowa kanalizacji deszczowej 

wraz z wpustami deszczowymi pozwoli na szybkie odprowadzenie wody 

opadowej i roztopowej z nawierzchni dróg i chodników. 

 



Jan Błażejowski odniósł się do interpelacji radnego Ryszarda Borowicza. 

Powiedział, że postulaty zawarte w interpelacji są słuszne i zasadne i będą 

spełnione, na pewno będzie obniżony wjazd przed sklepem. 

Radny Ryszard Borowicz od razu podziękował za obiecane wsparcie przy 

realizacji przedmiotowej interpelacji. 

 

Dalej Jan Błażejowski stwierdził, że stan dróg ogólnie jest zły. Ze względu na 

małe środki remonty dróg są ograniczone. 

Jeżeli chodzi o pobocze w Sośnicy, o zabezpieczenie którego interpelował 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz J.Błażejowski powiedział, że 

zostaną podjęte konkretne rozwiązania, by pobocze nie było rozmywane przez 

wody deszczowe. 

 

Na pytanie radnej Heleny Jutrzenka-Trzebiatowskiej – jakie są plany dotyczące 

remontu drogi Sośnica – Czaplinek J.Błażejowski odpowiedział, że są 

ważniejsze drogi od drogi 177, jeżeli znajdą się pieniądze to będzie 

remontowana, na pewno nie w tym roku. 

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła kategorycznie zaprzeczył, że droga Sośnica – 

Czaplinek była remontowana, ponieważ droga jest nadal w fatalnym stanie. 

 

Jan Błażejowski odpowiedział, że kompleksowy remont będzie przeprowadzony 

pod koniec maja br. Były łatane na pewno większe dziury – w dzienniku robót 

ma odnotowany remont (łatanie dziur). 

 

Radny Janusz Przybyła zarzucił Rejonowi Dróg Wojewódzkich, że pieniądze 

przeznaczone na remont są źle wykorzystane, wykorzystajmy je solidnie. Nie 

może być droga dobra i żadna droga nie wytrzyma, jeżeli ciągle będzie stała 

woda, a będzie stała woda, ponieważ pobocze nad pasem jezdni jest 30-40 cm. 

Taki stan rzeczy jest karygodny i nie do zaakceptowania. 

 

Dyrektor ZDP w Drawsku Pomorskim Z.Kot odniósł się również do interpelacji 

radnego Ryszarda Borowicza. Stwierdził, że decyzja ZDP była taka, że chodnik 

w Sośnicy od strony szkoły ma być robiony, wykazał zdziwienie, że decyzja nie 

została zrealizowana. 

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła potwierdził decyzję ZDP: ma być zrobiony 

chodnik. 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podziękował 

przedstawicielowi Rejonu Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim za 

przybycie na sesję i złożoną informację i poprosił o zabranie głosu Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniewa Kota. 



Dyrektor ZDP Zbigniew Kot przedstawił zamierzenia inwestycyjno-remontowe 

na 2011rok na terenie Gminy Wierzchowo i odniósł się do interpelacji i zapytań 

zgłoszonych w punkcie 7 porządku obrad: 

 

1) od ronda do Posterunku Policji w Wierzchowie (ulica Leśna), szacowana 

wartość robót – 350.000 zł przy założeniu, że udział Gminy Wierzchowo w tym 

przedsięwzięciu wyniesie 100.000 zł. Wójt obiecał, że być może dołoży jeszcze 

50.000 zł. Planuje się zrobienie chodników, ustawienie krawężników oraz 

poszerzenie drogi do 6 metrów na wysokości zakładu drzewnego, dalej do ronda 

będzie droga 5,5 metrowa. Będzie zrobiony dywanik bitumiczny. Generalnie ma 

być przebudowane skrzyżowanie koło Posterunku Policji wraz z jego 

odwodnieniem. W chwili obecnej zadanie jest na etapie przygotowywania – 

projektowania. Czy zadanie to zamknie się kwotą 350.000 zł czy więcej – 

zobaczymy – powiedział Dyrektor Z.Kot. Od Zarządu Powiatu będzie zależeć, 

czy zadanie, jeśli koszt jego wyniesie ponad 350.000 zł będzie realizowane za 

kwotę powyżej 350.000 zł, czy tylko za 350.000 zł, 

2) Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim dołoży około 20.000 zł do 

budowy chodnika i parkingu przed Kościołem w Wierzchowie (plac wokół 

pomnika), 

3) jeśli chodzi o zamierzenia inwestycyjno-remontowe na 2011r. dotyczące 

poszerzenia drogi do Świerczyny od drogi Nr 177 Dyrektor ZDP wyjaśnił, że na 

pewno mówił, że będzie chciał zrealizować to zadanie, ale o tym zdecyduje 

Zarząd Powiatu i Rada Powiatu. Przed wpisaniem tego zadania do planu 

budżetu na 2011 rok przedstawił Wójtowi Janowi Szewczykowi do rozważenia 

również remont drogi w Wierzchowie od Posterunku Policji w kierunku ronda. 

Wójt Jan Szewczyk przyjął i potwierdził, że do realizacji jest remont drogi w 

Wierzchowie. Jednocześnie Dyrektor poinformował Wójta, że nie wie, czy 

remont drogi Sośnica – Świerczyna będzie do budżetu Powiatu wpisany ze 

względu na duży koszt tego zadania, a sam Powiat ze środków własnych nie jest 

w stanie go zrealizować. W takiej sytuacji pobocze drogi Sośnica – Świerczyna 

na pewno będzie wyrównane i dziury zostaną zlikwidowane. Czy remont 

przedmiotowej drogi wejdzie do realizacji w przyszłym roku – Dyrektor Z.Kot 

powiedział, że nie wie. W chwili obecnej Zarząd Dróg Powiatowych kontynuuje 

naprawę dróg po okresie zimowym i chce to zrobić jak najszybciej, 

4) jeśli chodzi o remont drogi Żabin – Nowe Laski – sprawa remontu tej drogi 

poruszona była na spotkaniu Starosty z Wójtami i Burmistrzami. Remont tej 

drogi szacuje się na około 300.000 zł. Zarząd Powiatu zastanawia się skąd 

wygospodarować na to środki, ale na pewno nie zostawi sprawy ad akta, Zarząd 

nie może realizować zadań więcej, niż ma środków, 

5) w sprawie drogi w kierunku miejscowości Żeńsko przy tzw. wąwozie nie 

obiecał, że sprawa zostanie zrobiona od zaraz. Majster sprawdzał, postawił 

słupki, które się prawdopodobnie rozsypały. Dyrektor obiecał, że bezpośrednio 

po sesji dokona oględzin tej drogi, 



6) dziury w Świerczynie będą łatane, 

7) spękania na drodze Wielboki – Rudki będą remontowane, nie jesteśmy w 

stanie wyeliminować przejazdu tą drogą, jak sugerują radni ciężkich pojazdów 

żadnymi znakami, 

8) Dyrektor Z.Kot powrócił do sprawy drogi Żabin – Nowe Laski informując 

wszystkich, że remont tej drogi będzie chciał zrobić jak najszybciej. Na 

Konwencie Wójtów i Burmistrzów Powiatu Drawskiego padło hasło by odcinek 

drogi: od Osieka Drawskiego przez Wierzchowo, Żabin, Nowe Laski do drogi 

Nr 177 wraz z budową chodników i poszerzeniem jezdni do 5,5m wpisać do 

programu „schetynówek”. Wartość tej inwestycji nie będzie mniejsza niż 8 

milionów złotych, w grę będzie wchodzić współfinansowanie zadania Powiatu 

przez Gminę Wierzchowo, ponieważ maksymalne dofinansowanie 

„schetynówki” wyniesienie 3 miliony złotych. Na dzień dzisiejszy należałoby 

przedyskutować sposób dofinansowania przez Gminę Wierzchowo 

dokumentacji o dofinansowanie remontu drogi. Nabór wniosków na budowę 

„schetynówek” upływa z końcem miesiąca lipca bieżącego roku. Wniosek 

należy złożyć łącznie z pozwoleniem na budowę. Koszt przygotowania 

dokumentacji 80 – 100 tysięcy złotych. 

Dyrektor poinformował, że wystąpi z oficjalnym pismem do Gminy 

Wierzchowo, w jakim zakresie finansowym Gmina byłaby w stanie 

dofinansowywać to zadanie, poprosił Radę Gminy o rozważenie tej propozycji. 

8) w sprawie braku odpowiedzi Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim  na interpelacja radnych Rady Gminy Wierzchowo Dyrektor 

powiedział, że najwięcej interpelacji otrzymuje z Gminy Wierzchowo. 

Interpelacje przekazywane są Panu Badziągowskiemu – Obwód Drogowy 

Czaplinek, który sprawy poruszone w interpelacjach sprawdza w terenie. Ze 

względu na ograniczony stan kadry w ZDP w chwili obecnej nie jest w stanie, w 

krótkim czasie udzielić odpowiedzi na wszystkie interpelacje, 

9) w sprawie przycięcia gałęzi drzewa w Świerczynie (przy posesji p.Prętkiego) 

poinformował, że nie ma w chwili obecnej na to środków, a wynika to z 

dodatkowego ponadplanowego usunięcia 14 drzew w Złocieńcu, 

10) pobocze w Świerczynie będzie naprawiane w miarę posiadanych 

materiałów, 

11) w sprawie drogi Otrzep – Nowe Laski Dyrektor poinformował, że droga 

przez przypadek została wpisana jako droga wojewódzka i umieszczona została 

w programach nawigacji-gps, później zmieniono na drogę powiatową. W 

związku z tym, że szerokość drogi wynosi 3m nie nadaje się ona do przejazdu 

dużymi ciężkimi pojazdami, droga nie spełnia warunków ani drogi 

wojewódzkiej, ani drogi powiatowej. Na dzień dzisiejszy zakupione zostały 

znaki „Zakaz wjazdu dla ciężkich pojazdów” i przekazane do ustawienia Panu 

Badziągowskiemu. Dyrektor zobowiązał się do osobistego sprawdzenia, czy 

znaki są ustawione, 



12) w sprawie naprawy chodnika na ulicy Lipowej w Wierzchowie i związaną z 

tym zawyżoną obmiarówką Dyrektor poinformował, że wykonawca tych robót 

Pan Błażejewicz ma czas do końca kwietnia br. ustosunkować się do 

zaistniałych różnic – wykaz wykonanych robót jest większy niż stan faktyczny. 

Dziury po wyciętych drzewach będą zlikwidowane poprzez położenie 

odpowiedniej kostki polbrukowej, która kształtem (falistym) musi odpowiadać 

kostce istniejącej. Zarząd Dróg czyni starania o pozyskanie takiej kostki, 

13) na pytanie radnego „dlaczego część pniaków po ściętych drzewach jest 

usunięta, a część nie” Dyrektor powiedział, że nie zostały usunięte pniaki drzew 

wycinanych przez ZDP w Drawsku Pomorskim, natomiast zostały usunięte 

pniaki drzew, których wycinki dokonała firma zewnętrzna, która w umowie 

miała usunięcie pniaków. Dyrektor obiecał, że gdy sprzęt do usuwania pniaków 

zakończy prace wykrzaczania przystąpi do usuwania pniaków na terenie całej 

gminy – stare kilkuletnie pniaki również. 

 

Dyrektor Zbigniew Kot poddał pod dyskusję wystąpienie Wójta Ostrowice o 

wykonanie dodatkowych robót w miejscowości Siecino – wykonanie chodnika 

w ramach inwestycji: remont drogi „schetynówki” Ostrowice – Złocieniec 

współfinansowanej przez gminy: Złocieniec, Kalisz Pomorski, Wierzchowo i 

Ostrowice. 

Dyrektor poinformował, że koszt w/w inwestycji wyniósł - 7,5 mln złotych, 

- dofinansowanie Wojewody – 3 mln złotych, 

- Powiat Drawski + gminy – 4,5 mln złotych, w tym 2.250 mln zł – Powiat, 

- przetarg zamknął się kwotą – 6,5 mln złotych. 

W związku z powyższym zaoszczędzono około 1 mln złotych. Ta różnica po 

zakończeniu inwestycji powinna wrócić w równych udziałach do gmin. 

Dyrektor zapytał, czy w ramach tych zaoszczędzonych środków Gmina 

Wierzchowo wyraża zgodę na dofinansowanie do wykonania chodnika w 

Siecinie (według udziałów)  zgodnie z wnioskiem Wójta Ostrowice. Koszt 

budowy chodnika do budynków agroturystycznych w Siecznie to 70.000 

złotych, koszt budowy chodnika do świetlicy – 57.000 złotych. 

Dyrektor poprosił o podjęcie jak najszybciej decyzji w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podsumowując dyskusję wyraził 

dezaprobatę i frustrację z informacji, które uzyskała gmina na dzisiejszej sesji na 

temat remontów dróg na podstawie wcześniejszych informacji i decyzji w tej 

sprawie. Rada Gminy podeszła z dużą otwartością do współpracy z Zarządem 

Dróg Powiatowych. Zostaliśmy potraktowani bardzo niepoważnie. O 

pieniądzach na remont drogi w Wierzchowie: Posterunek Policji – rondo 

mówiliśmy pod warunkiem, że będzie remontowana droga Sośnica – 

Świerczyna, taki był nasz warunek. Z własnych środków Powiat miał zrobić 

drogę Sośnica – Świerczyna, Gmina Wierzchowo wyraża dobrą wolę i finansuje 

50% remont drogi: posterunek – rondo. Nie możemy na to przystać, że remont 



drogi Sośnica – Świerczyna został wykreślony z budżetu Powiatu. W 

wcześniejszych rozmowach Starosta i Dyrektor ZDP deklarowali, że droga od 

177 do Świerczyny do krzyża będzie remontowana (poszerzenie jezdni i 

położenie nowego dywanika. Wyszedł temat drogi: Posterunek – rondo. 

Pomimo ograniczonych środków deklarowaliśmy dofinansowanie do 50%. 

Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora o bardziej poważne potraktowanie 

naszej wspólnej współpracy i respektowanie wcześniejszych ustaleń. 

 

Dyrektor Z.Kot ustosunkował się do powyższej wypowiedzi mówiąc, że jest 

tylko wykonawcą woli Zarządu Powiatu, dyspozycje wydaje Zarząd. Nie jest 

władny do decydowania o środkach. 

 

Przewodniczący na powyższe odpowiedział, że jeżeli takie będzie podejście 

Starostwa i Zarządu Dróg Powiatowych nie będzie żadnej gwarancji ze strony 

Rady Gminy Wierzchowo, że środki w wysokości 100 tys. złotych zostaną 

przekazane na remont drogi: Posterunek – rondo. Przewodniczący poprosił 

Dyrektora Z.Kota o przekazanie Staroście, że Rada Gminy oczekuje weryfikacji 

stanowiska Zarządu Powiatu – takie są nasze oczekiwania. 

 

Dyrektor Z.Kot wystąpił z kolei z propozycją wspólnego spotkania, w którym 

wzięli by udział: Starosta Drawski, Wójt Gminy Wierzchowo i Dyrektor ZDP w 

Drawsku Pomorskim i dokonali uzgodnień. 

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła potwierdził, że remont drogi Sośnica – 

Świerczyna miał być ujęty do planu remontu dróg na 2011 rok. Dodał, że 

Dyrektor ma duży wpływ na kolejność remontowanych dróg. 

Radny Janusz Przybyła poprosił Dyrektora Z.Kota o zagospodarowanie ronda 

poprzez nasadzenie krzewów i kwiatów. 

 

Na powyższe Dyrektor Z.Kot odpowiedział: remont przedmiotowej drogi był 

wprowadzony do planu. Wynika z tego, że został wykreślony. Pomyśli o 

zagospodarowaniu ronda. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała, gdzie podziały się pieniądze, 

które były zaplanowane na drogę Sośnica – Świerczyna? 

Dyrektor odpowiedział: we wrześniu ubiegłego roku planowane były dwa 

zadania: remont drogi Sośnica – Świerczyna przy udziale własnym Powiatu i 

remont drogi w Wierzchowie Posterunek – rondo. Zarząd Powiatu wykreślił 

zadanie, które Powiat miałby realizować przy udziale własnym. 

 

Radny Jan Łuczak zapytał Dyrektora, dlaczego na nowo remontowanej drodze 

Żabinek – Kalisz Pomorski częściowo pozrywana jest powierzchnia asfaltu. 



Dyrektor odpowiedział, że wykonawca dostał nakaz sfrezowania odcinków, 

będzie na nowo kładziona powierzchnia asfaltowa. 

 

Na zapytanie radnego Adama Samulewskiego, czy słupy telekomunikacyjne w 

miejscowości Żabinek zostaną przeniesione poza obręb chodnika Dyrektor 

odpowiedział, że po spotkaniu w terenie z przedstawicielami Telekomunikacji 

uzyskał informację, że niektóre słupy zostaną przeniesione poza obręb chodnika, 

a niektóre zostaną zastąpione słupami o mniejszej średnicy ogrodzenia. Będą też 

zlikwidowane uskoki między asfaltem a brukiem w Osieku Drawskim. 

 

Radny Ryszard Borowicz poprosił Dyrektora Zarządu Dróg o wyegzekwowanie 

od wykonawcy budowy chodnika od strony byłej szkoły w Sośnicy, po prostu 

pilotowanie tej sprawy. 

 

Wójt zabierając głos powiedział: które zadania zostaną przyjęte do realizacji, w 

dużej mierze zależy, kto i w jaki sposób uzasadni zadanie i gdyby była duża 

wola ze strony Dyrektora nie byłoby dzisiaj tych niedomówień. Poprosił 

Dyrektora by bardziej wstawił się za naszą Gminą i bardziej wspierał nasze 

wnioski.  

Wójt wnioskował do Dyrektora o rozważenie możliwości przeniesienia 

krawężników i poszerzenia zakrętu w Żabinku (przy kościele). Zakręt jest 

bardzo niebezpieczny, krawężniki są ciągle narażone na niszczenie. Poszerzenie 

zakrętu umożliwiłoby manewr zawracania dla autobusu dowożącego dzieci do 

szkoły. Wójt wnioskował również o rozważenie przez ZDP i Starostwo zmiany 

współudziału gminy w realizacji inwestycji 30% do 70%, (30% udziału gminy). 

 

Przewodniczący rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Informacja Wójta Gminy Wierzchowo o planowanych remontach dróg 

gminnych: 

W roku bieżącym w budżecie Gminy Wierzchowo w zakresie remontów dróg 

gminnych zostały zagwarantowane środki finansowe w wysokości 39.500 zł. W 

ramach tych środków zaplanowano bieżące naprawy nawierzchni dróg 

gminnych, a mianowicie remont cząstkowy grysami i emulsją asfaltową lub 

masą mineralno-bitumiczną na gorąco ul. Szkolnej, ulicy 3-go Marca, drogi w 

Garbowie, Osieku Drawskim oraz w Świerczynie. Ponadto planuje się 

wyprofilować i uzupełnić nawierzchnię dróg gminnych gruntowych w 

miejscowościach Wierzchówko, Żabin, Wierzchowo, Sośnica. 



W dniu 6 kwietnia br. Komisja w składzie: Justyna Darłak, radny Kazimierz 

Pajor, radny Marek Mikulec dokonała przeglądu dróg gminnych i oceny prac, 

które powinny zostać poczynione w celu poprawy stanu dróg gminnych. W 

najbliższym czasie zostanie podjęta decyzja o metodzie i kolejności remontu 

dróg gminnych. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady – Andrzej 

Kaczorkiewicz. Powiedział – po raz kolejny podchodzimy do tematu 

zagospodarowania gnojowicy. Od szeregu lat, radni jak i społeczeństwo gminy 

Wierzchowo wypowiedzieli się na temat uciążliwości, jaki niesie ze sobą 

przemysłowy tucz trzody chlewnej. Te uciążliwości dotyczą zapachów i 

skażenia gleby. Przez szereg lat nie było odwagi na to, żeby do tego tematu w 

sposób profesjonalny podejść. Może również nie było technologii takich, które 

by w sposób stuprocentowy zabezpieczały nas przed ewentualnymi 

nieprawidłowościami w funkcjonowaniu tego typu instalacji. Problemu ferm nie 

da się wyeliminować, ktoś musi żywność produkować, funkcjonowanie ferm 

wpisuje się w działalność rolniczą, ale my musimy zrobić wszystko, aby ta 

produkcja była jak najmniej uciążliwa i nie przynosiła niepożądanych skutków. 

Rząd widząc konieczność promowania pewnych działań, które sprzyjałyby 

wspieraniu produkcji trzody chlewnej przyjął w roku ubiegłym dokument 

„Kierunki rozwoju biogazowi rolniczych w Polsce w latach 2010-2020”. 

Dokument wychodzi też naprzeciw podnoszonym postulatom o konieczności 

ustanowienia systemu promującego i wspierającego produkcję biogazu 

rolniczego i wykorzystanie go do produkcji energii elektrycznej i ciepła. W celu 

przedstawienia i omówienia budowy i eksploatacji instalacji biogazowi 

rolniczych Przewodniczący Rady i Wójt Gminy zaprosili na sesję 

przedstawicieli inwestora AGROPRODUCTS Spółki z o.o. w Poznaniu oraz 

przedstawicieli firmy EKOPLAN s.c. w Czaplinku (obsługa inwestycji w 

zakresie Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska) - pełnomocnika 

Krzysztofa Głowy – Gospodarstwo Rolne w Świerczynie. 

Pierwsi głos zabrali przedstawiciele Spółki EKOPOLAN – Obsługa Inwestycji 

w zakresie Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska z siedzibą ul. 

Górna 6 Czaplinek – Marcin Rachuta i Urszula Rachuta.  

Przedstawili koncepcję zagospodarowania gnojowicy pochodzącej z 

Gospodarstwa Rolnego Krzysztofa Głowy w Świerczynie. 

 



Następnie głos zabrali przedstawiciele Agroproducts Sp. z o.o. w Poznaniu 

Leszek Binkowski, Zbigniew Styczyński, Piotr Styczyński oraz Krzysztof 

Pilarski i Jacek Dach z Uniwersytetu Przyrodniczego w Poznaniu, którzy 

przedstawili swoją spółkę. Agroproducts to polska spółka od wielu lat działająca 

w branży rolno-spożywczej. W ostatnim czasie spółka zaangażowała się 

również w projekt budowy sieci bioelektrowni rolniczych. 

Przedstawili szczegółowo wytwarzanie i wykorzystanie biogazu w 

bioelektrowni rolniczej na przykładzie ferm trzody chlewnej w Żabinie i Żeńsku 

oraz charakterystykę projektu i jego lokalizację, charakterystykę pulpy 

pofermentacyjnej powstałej z odzysku gnojowicy pochodzącej z ferm trzody 

chlewnej i poddaniu jej procesowi metalizacji z kiszonką z kukurydzy, analizę 

techniczno-ekonomiczną dla opłacalności realizacji bioelektrowni oraz logistykę 

dostaw, a także oddziaływanie na środowisko pulpy pofermentacyjnej – 

produktu wytworzonego w biogazowi. Na potrzeby ferm Żabin i Żeńsko 

wybudowana byłaby biogazownia o mocy 1MW. Podczas spalania biogazu w 

silniku wytwarzana jest energia elektryczna i cieplna. Część wytworzonego 

ciepła (około 20%) wykorzystana zostaje w systemie ogrzewania biogazowi, 

reszta zostaje do zewnętrznego zagospodarowania, w tym np. do suszenia 

materiału pofermentacyjnego. W przypadku przepełnienia zbiornika biogazu lub 

przestoju biogazowi system sterujący automatycznie kieruje nadmiar gazu do 

spalenia w pochodni. Energia elektryczna obligatoryjnie będzie przekazana do 

zakładu energetycznego. 

Opis funkcjonowania biogazowi rolniczej jest do wglądu w biurze Rady Gminy. 

Korzyści dla Gminy Wierzchowo z budowy biogazowi rolniczej: 

 redukcja emisji odorów, 

 zielone źródło energii elektrycznej i cieplnej, 

 zysk w postaci podatku dla gminy, 

 zagospodarowanie w sposób ekologiczny odpadów, 

 ekologiczny, łatwoprzyswajalny pełnowartościowy nawóz pod uprawy 

roślinne, 

 zysk w postaci podatku dla gminy, 

 dodatkowe miejsca pracy. 

 

Leszek Binkowski z Agroproducts powiedział wobec wszystkich zebranych, że 

biogazownia w Żabinie ma być biogazownią pokazową i służyć jako przykład 

zagospodarowania gnojowicy wraz z kiszonką z kukurydzy i wytwarzania 

biogazu. 

 

O godz. 14
30

 obrady opuścił radny Marek Banaszek pomniejszając ty samym 

skład osoby Rady do 13 osób. 

 

Radni, którzy zabierali głos w dyskusji otrzymali wyczerpujące odpowiedzi od 

przedstawicieli wyżej wymienionych spółek. 



Radny Stefan Żołynia zapytał między innymi, gdzie funkcjonuje podobna 

instalacja biogazowa? Odpowiedź: kilkaset takich biogazowi jest w Niemczech. 

Jaki jest koszt wyprodukowania 1 tony kiszonki kukurydzianej? Odpowiedź: 60 

zł, ze słomy kukurydzianej 15 - 20 zł. 

 

Prezes Stowarzyszenia Ochrony Środowiska NATURA Gminy Wierzchowo 

Ignacy Banaszek zapytał między innymi, jaka jest różnica pomiędzy 

biogazownią, a bioelektrownią? Odpowiedź: biogazownia produkuje gaz, 

abioelektrownia prąd elektryczny. 

Prezes Stowarzyszenia Ignacy Banaszek oznajmił, że zaproponowana 

lokalizacja biogazowi w Żabinie jest nie do zaakceptowania przez mieszkańców 

Garbowa – zbyt bliska odległość od zabudowań mieszkalnych. 

 

Wójt Jan Szewczyk zwrócił się z prośbą do Rady Gminy i przedstawicieli 

spółek: Agroproducts i Ekopolan, aby z dyskusji w sprawie budowy biogazowi 

wypłynęły konkretne wnioski. Zaznaczył, że wnioskodawca, który będzie 

składał wniosek, powinien posiłkować się fachowcami. Poinformował, że przy 

budowie biogazowi o mocy powyżej 0,5 MW wymagany jest raport 

środowiskowy i decyzja środowiskowa, do 0,5 MW – tylko decyzja 

środowiskowa. 

 

Dyskusje zakończono następującymi ustaleniami: 

 transport gnojowicy ma odbywać się wyłącznie ciągiem zamkniętym, 

 lokalizacja biogazowi za miejscowością Żabin, w miejscu, gdzie 

zlokalizowane były silosy, 

 zagospodarowanie  pulpy pofermentacyjnej ma się zakończyć suchym 

produktem, jako nawóz naturalny, 

 w pozwoleniu na budowę powinna być dokładnie sprecyzowana moc 

biogazowi, 

 Spółka Agroproducts pokrywa koszty związane z warunkami lokalizacji. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w sesji – 11 głosami „za” 

przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym” udzieliła przyzwolenia 

Wójtowi Gminy Wierzchowo do podejmowania wszelkich decyzji 

administracyjnych i procedur związanych z budową biogazowi. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 15
20

 – 15
30

. 

Po przerwie wznowił obrady sesji i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

 



Podjęcie uchwał: 

 

1) Do projektu chwały w sprawie przekazania sołectwu Świerczyna 

nieruchomości radny Józef Janicki zgłosił wniosek by w treści 

uchwały znalazł się zapis: „przekazuje się nieodpłatnie”. 

Po wyjaśnieniu udzielonym przez Sekretarza Gminy Tomasza 

Suchońskiego radny Józef Janicki wycofał zgłoszony przez siebie 

wniosek. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr VIII/48/2011 w 

sprawie przekazania sołectwu Świerczyna nieruchomości – 

która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

2) Do projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Wierzchowo radny Stefan Żołynia 

zgłosił wniosek o wykreślenie w § 1 projektu uchwały pozycji 1 i 2 

(tabela), ponieważ Gmina działki te już zbyła. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz wyjaśnił, że 

przedmiotowe działki muszą być ujęte w uchwale, ponieważ 

rozstrzygnięte zostały na podstawie uchwały Nr XXXI/165/2005 z 

dnia 27 stycznia 2005r. uchylonej uchwałą Nr Nr VI/21/2011 z dnia 

24 lutego 2011r. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr VIII/49/2011 w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr VIII/50/2011 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 - 

która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

 

Ad. 13 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do punktu 13. 

Odczytał treści odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący zamknął punkt 13 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

W punkcie „Komunikaty i sprawy różne” Przewodniczący Rady Andrzej 

Kaczorkiewicz odczytał treść pism, które wpłynęły o biura Rady Gminy w celu 

informacji bądź ich zaopiniowania, i tak: 

1. Pismo Dyrektora Zespołu Szkół w Świerczynie o objęcie honorowym 

patronatem biegów organizowanych w dniu 14.05.2011r. w Świerczynie 

z okazji ogólnopolskiej akcji „Polska biega”. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” wyraziła zgodę na objęcie patronatem tych biegów. 

2. Pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie i Rady Rodziców 

o zasponsorowanie fantu na loterię zorganizowaną z okazji II Festynu 

Rodzinnego w dniu 28 maja 2011r. 

Rada przez aklamację wyraziła zgodę na zasponsorowanie fantu – 

wysokość środków przeznaczonych na fant ustali Komisja Organizacyjna. 

3. Skarga pracowników Urzędu Gminy Wierzchowo na zachowanie 

radnego Stefana Żołyni. 

Przewodniczący Rady zwracając się do radnego Stefana Żołyni poprosił 

go o zastanowienie się nad swoim postępowaniem, ponieważ to nie jest 

pierwsza taka skarga, było ich już kilka. Przewodniczący przywołał do 

porządku radnego. 

Radny Stefan Żołynia ustosunkował się do powyższej skargi i wyjaśnił, że 

zaistniała sytuacja miała miejsce w związku z odmową udostępnienia 

przez pracownika Urzędu dokumentów związanych z przetargiem na 

sprzedaż działek 

4. Przewodniczący Rady przypomniał radnym o złożeniu oświadczeń 

majątkowych do dnia 30 kwietnia. 

 

Radny Ryszard Borowicz poruszył sprawę waloryzacji płac w jednostkach 

organizacyjnych gminy. Radny uważa, że dyrektorzy i kierownicy jednostek w 

sprawach płacowych powinni zwracać się do Wójta, bo on jest ich szefem. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 14 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 15. 

 

 

 

 

 



Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad VIII sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 16.
10

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. J.Darłak  ………………… 

2. D.Łukaszewska ………………… 

 


